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KÖNYV EGY DIVATOS TÉMÁRÓL 

Divatos ma a szervezésről beszélni.Ha valaki komolyan akar-ja azonban tanulmányozni az igazgatás, szervezés problémáit, akadályba ütközik. Kevés az idevágó magyar nyelvű irodalom. Egy jó elméleti összefoglalás egyenesen ritka. Egy ilyen jellegű összefoglaló mű elkészítésére vállalkozott Dr. Szentpéteri István, az A "1 1 a m j o g i Tanszék docen-se. Ezévben megjelent könyvet "Az igazgatástudomány szervezés-• elméleti alapjai". /Az Akadémiai Kiadó jelentette meg, tartalma szoros összefüggésben áll a szervezéstan cimü studiummal. A Szegedi Egyetem közült róla legutóbbi számában ismertetést/. 
Erről a könyvről érdeklődtünk Dr. Szentpéteri Istvánnál. - Mikor kezdte el a könyv Írását, s hogyan iródik egy ilyen tudományos munka? - 1966-bRn kezdtem meg az anyaggyűjtést; 6-7 év munkája fek-szik benne. Egy ilyen könyv folyamatosan iródik. Ez azt jelenti, hogy az ember szinte állandóan gondol rá. így az eredeti elgon-dolás folyton alakul, formálódik, esetleg meg is változik. Az elgondolástól a teljes megvalósításig sokszor olyan akadályok adódnak, melyek kerülőkre, változtatasokra kényszerítenek. - Ezt ugy érti docens ur, hogy nagy a téma? - Igen. Divatos a téma. Nagy ós szerteágazó már az idevágó irodalom. Teljes, komplett összevonásról itt mar nem lehet szo, illetve meghaladná egy könyv kereteit. Ez a nehézség irés köz-ben merül fel igazén. így könyvem tisztán elméleti vizsgálódás csak, elméleti összefoglalás. - Hol merült fel igény a könyvvel kapcsolatban, vagyis kik fogják használni? - Elsősorban ezzel a témával foglalkozó akadémiai dolgozók, valamint kutatóintézetek, de közvetve a gyakorlat is hasznalja. Az egyes vállalatok, intézmények ugyanis termelésük, hatékony-ságuk érdekében végeznek ilyen jellegű kutatásokat. Ezek a ku-tatások egy adott vállalaton, intézményen belül is megoszlanak alap- és alkalmazó kutat ásókra. Az alapkutatásoknál fel tudják használni ezt az elméleti müvet. 
Hogy ez mennyire igy van, azt tanúsítja az a tény is, hogy a könyv hamar eltűnt a könyvesboltok polcairól. Érdeklődtünk, s kiderült, hogy a vásárlók zöme vállalat, intézmény volt. - Nehéz, fárasztó egy ilyen könyv megirása? - Igen. Mint mondtam, a munka folyamatos,, mindig gondolko-dik rajta az ember. így állandó idegfeszültséget jelent, mely főleg a munka befejező szakaszában jelentkezik. Szentpéteri docens ur azt is elmondta, hogy göröngyös az az ut is, amig a kész mű az Íróasztalról a könyvesboltok kirakatá-ba kerül. Komoly nehézséget jelent a terjedelmes idegennyelvü anyag tanulmányozása is. - Ismeretes, hogy a fejlett tőkésországok szervezési gyakor-lata hatékonyabb, mint a szocialista országoké. A könyv ilyen jelleggel érinti-e a témát? - Ez nem szervezéstani probléma. Ennek gazdasági gyökerei vannak. Tudjuk, hogy a szocializmus nem a gazdaságilag legfej-lettebb országokban győzött először, ahogyan azt Marx hitte. 



Itt elsősorban a termelés fejlettségéről van szó. Tehát a termelésszervezeteknek kell a megfelelő szintet elérnie. Mivel könyvem tisztán elméleti jellegű, itt azt világítja meg, megvizsgálva az idevágó marxi és polgári elméleteket, hogy az igazgatástudomány szervezéselmélealapjai ideoló-giailag éppúgy megalapozottak a szocialista tudományokban, mint a polgáriakban. 
- Gondolom, nagyszerű érzés a szépen bekötött könyvet látni a kirakatban, amin annyit dolgozott. 
- Bizony, az. 
Köszönjük Dr. Szentpéteri István docens urnák-ezt a kis interjút, s kívánjuk, még sokszor érezze azt a.í örömet, me-lyet egy könyv megjelenése jelent Írójának. 
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